
SPOLEČENSTVÍ VLASTNÍKŮ JEDNOTEK DOMŮ PAVLOVSKÁ A RUZYŇSKÁ
Se sídlem Ruzyňská 583, 162 00, Praha 6, IČO: 26441101, DIČ: CZ – 26441101
Společenství vlastníků jednotek domů je zapsáno v obchodním rejstříku u Městského soudu v Praze, oddíl S, vložka 499

Zápis ze schůzky mezi členy SVJ a zástupci Metroprojektu ze dne 30.3. 2023

Místo konání: kancelář SVJ, Ruzyňská 583, Praha 6

Přítomni: Frieszová,  Vagenknechtová,  Uhlíř,  Beránková,  Němejc,  Němejcová,  Burešová,
Randus – za SVJ
Vinzens, Hoření – za Metroprojekt

Program:
1. Dotazy k plánované Modernizaci trati Praha – Veleslavín (včetně)- Praha Ruzyně 

(včetně) dále jen Modernizace trati
2.  Začlenění/zapracování požadavků SVJ do projektu „Modernizace trati“ 

Vážení spoluvlastníci,

Výbor SVJ je v pracovním kontaktu se zástupci Metroprojektu ohledně aktuálních informací ve
věci modernizace žel. trati Praha - Kladno, která vede kolem našich domů. Vaše dotazy jsme
předali zástupcům Metroprojektu. Jejich odpovědi a také požadavky, které Výbor SVJ vznesl,
naleznete níže v zápisu.

SVJ není vlastníkem nemovitostí. Vlastníky nemovitostí (a tedy i partnery pro Metroprojekt v
dané věci) jste Vy - jednotliví členové SVJ. Proto SVJ jako takové nemůže právně jednat vašimi
jmény.  Je zcela na vašem osobním rozhodnutí,  zda Metroprojektu na jeho dopis odpovíte
souhlasným nebo nesouhlasným vyjádřením. Nesouhlasné vyjádření neznamená automatické
zastavení procesu územního řízení.

Metroprojektu  můžete  zaslat  i  své  další  připomínky  nebo  dotazy.  Nebo  je  můžete  zaslat  i
Výboru SVJ, které je za vás Metroprojektu opět předá. SVJ takto vystupuje jen jako prostředník
komunikace  mezi  svými  členy  a  Metroprojektem,  nikoliv  jako  právní  zástupce  či  oficiální
vyjednavač za členy SVJ.

1.       Dotazy  : Odpovědi 
- Trvalý zábor – jedná se o pozemky (438 a 439), které jsou v     těsném sousedství  

našich auto přístřešků, a tak je dotaz, jestli při realizaci modernizace trati budou
přístřešky po dobu modernizace 100% vlastníci moci využívat?

- Po dobu výstavby budou moci vlastníci přístřešky normálně využívat (kromě asi 2 míst
viz odpověď níže).

- Jak  je  zajištěna  obsluha  modernizace  trati,  resp.  jestli  silnice  Brodecká  bude  
sloužit jako obslužná komunikace pro modernizaci  ?  

- Stavební  technika  bude  převážně  využívat  ulici  U  Prioru  a  prostor  trati,  kde  bude
zastaven  provoz.  Ulice  Brodecká  bude  využívána  pouze  staveništní  dopravou
související  bezprostředně  s  úpravami  území  na  této  straně  trati,  např.  ukládání
inženýrských sítí, úpravy komunikace a chodníků v předprostoru železniční zastávky,
sadové úpravy apod.  

- Věcné břemeno – vyznačeno zelenou – přes pozemek 26/14 je vedena kanalizační  
přípojka. Na tomto pozemku jsou parkovací místa. Budou tedy tato místa omezena
po dobu modernizace?

- Ano, po dobu výstavby budou některá parkovací místa (cca 2 místa) omezena na dobu
nejvýše 2 týdnů. 



- Věcné břemeno – vyznačeno zeleně – přes tyto pozemky povedou přeložky sítí.  
Pokud  budou  chtít  vlastníci  v     budoucnu  pozemek  využít,  jaké  na  nich  bude  
omezení? Jedná se o pozemek 1766 a 1969/1

- Přes uvedené pozemky je vedena přeložka kabelu 22 kV a přípojky NN pro zastávku Liboc.
Kolem trasy kabelů vznikne ochranné pásmo o šířce 1m na každou stranu (plocha zvýrazněna
v plánku). V ochranném pásmu se nesmí sázet keře ani  stromy, jinak lze pozemek využívat
zcela normálně. Nové kabely jsou přikládány ke stávající kabelové trase, která již po pozemku
vede do objektu trafostanice.

- Dočasný zábor – vyznačeno růžové – pozemek 1969/1 bude sloužit jako staveniště stavby.  
Na jak dlouho? A jak bude po dokončení modernizace upraven? 

- Na pozemku je navržen dočasný zábor nad 1 rok, nejvýše se bude jednat o 2 stavební sezóny,
doba záboru bude zpřesněna v dokumentaci pro stavební povolení. Prostor je uvažován zejména
pro složení materiálu, bude oplocen. Po dokončení stavby bude pozemek uveden do původního
stavu resp. stavu blízkému původnímu, zejména se jedná o ozelenění.

- Cena  –  pozemky,  na  kterých  je  trvalý  zábor,  budou  v     budoucnu  odkoupeny?  Nebo  
zůstanou ve společném vlastnictví vlastníků a budeme je pronajímat?

- Pozemky v trvalém záboru budou odkoupeny. Cena bude určena znaleckým posudkem a pak
bude vynásobena koeficientem v souladu se zákonem (416/2009 Sb., tzv. liniový zákon). Dle
současného znění se nestavební pozemky násobí koeficientem 8. Majetkoprávní vypořádání lze
začít řešit až po nabytí právní moci územního rozhodnutí.

- Zeleň – na pozemku 1969/1 stojí vzrostlé stromy, dotkne se jich dočasný zábor  ?
- V ploše  trvalého  záboru  a  věcného  břemene  zeleň  kácíme.  V plochách  dočasného  záboru

stromy zůstanou zachovány a po dobu výstavby bude zajištěna jejich ochrana. Ke kácení jsou
navrženy dva topoly osika v blízkosti přístřešku a drobné porosty u trati. Po stavbě bude podél
nové stezky v místě dnešní koleje vysázena alej. 

- Na některých pozemcích se plánovala nová výsadba, na kterou jsme nezískali od vlastníků  
dostatečný počet souhlasu. SVJ plánuje shromáždění vlastníků na konec října/listopadu
2023- je v     této fázi projektu modernizace ještě pro Vás zajímavé o tom jednat?  

- Ano.  Pokud  nebude  doložen  souhlas  2/3  vlastníků,  nebude  náhradní  výsadba  realizována.
Souhlas je potřeba doložit do zahájení územního řízení (tzn. do 06/23).

- Jaký je následný harmonogram činností? Územní rozhodnutí, stavební povolení, tender  
na  zhotovitele,  zahájení  stavby,  jednotlivé  etapy stavby,  zahájení  zkušebního  provozu,
zahájení ostrého provozu atd. Prosíme o orientační časovou osu.

- Optimistický harmonogram:
o Získání územního rozhodnutí konec roku 2023
o Dokumentace pro stavební povolení 2023+2024
o Získání stavebních povolení konec roku 2024
o Tendr na zhotovitele začátek roku 2025
o Zahájení stavby polovina roku 2025
o Hlavní stavební činnost 2026
o Dokončení stavby + zahájení provozu konec roku 2027
o Majetkoprávní vypořádání 2024 (po nabytí právní moci územního

rozhodnutí)
- Pozemek 26/14,  kde  je  plánovaná kanalizační  přípojka a  odvodnění  zastávky Praha –  

Liboc, nejsou uvedeny rozměry potrubí. Při naplnění kapacity průtoku potrubím, může
dojít k     vylití dešťové vody do okolí a nebezpečí zaplavení domů. Jakým způsobem bude  
investor řešit následné škody  ?  

- Přípojka je  navržena z potrubí  DN200.  Součástí  přípojky je  podzemní  vsakovací  a  retenční
objekt jehož účelem je regulace odtoku, maximální regulovaný odtok bude 5,5 l/s. Kanalizace
v ul.  Brodecká je DN300,  které má řádově vyšší  kapacitu.  Retenční  objekt  je dimenzovaný
k zachycení  vody  z přívalového  deště  s dostatečnou  kapacitou.  Vylití  vody  z potrubí  není
pravděpodobné.

Ad 2.Začlenění/zapracování požadavků SVJ
Územní plán z r. 2008 se pro naši oblast zcela změnil. Původně vyprojektovaný protihlukový tubus
zabezpečený  betonovou  skořepinou  a  ozeleněný  nahradila  frekventovaná  zastávka  Praha -  Liboc.
Výchozí podmínky pro studii EIA byly u nás zcela jiné, než jaké vyplývají  ze současné projektové



dokumentace,  přesto  se  EIA  nebude  opakovat  ani  částečně.  Přitom  dojde  ke  značnému  zvýšení
hlučnosti,  světelnému smogu, ztrátě zeleně,  ztrátě 1-2 hodin slunečního svitu pro nižší  patra,  navíc
dojde ke zcela odlišným bezpečnostním podmínkám v okolí zastávky směrem k našim pozemkům.

Z těchto důvodů požadujeme:

1.Provést zpracování komplexní akustické studie současného stavu a zveřejnit ji. Po zprovoznění
elektrifikované trati a zastávky Praha - Liboc zpracovat novou komplexní akustickou studii , resp.
výpočty  doplnit  skutečně  naměřenými  hodnotami,  a  zveřejnit  ji.  Obě  studie  porovnat.  Po  spuštění
provozu trati provést 24hodinová měření hluku a vibrací ve vnějších i vnitřních prostorách nemovitostí
v  blízkosti  trati.  V případě překročení  hygienických limitů (55 dB ve dne a  50 dB v noci)  zajistit
potřebná opatření k jejich dosažení. O přípravě a realizaci studií chceme být informování předem.

2.  Zajistit po celou dobu 2leté realizace stavby dostupnost nemovitostí pro soukromá auta, IZS,
odvoz komunálního odpadu  .  

3.Pro  všechny  nemovitosti  SVJ  požadujeme  zaprotokolovaný  odborný  monitoring  stavu
nemovitostí před započetím prací a následně po uvedení trati do provozu . V případě způsobených
škod  v  důsledku  stavby  a  provozu  modernizované  tratě  zajistit  finanční  náhrady  pro  majitele
nemovitostí v takové výši, aby postačovaly k nápravě způsobených škod. 

4.  Světelný smog – plánovaná zastávka bude prosklená, a i když budou světla svítit kuželem k zemi,
budou stále svítit. Požadujeme, aby sklo na zastávce bylo „kouřové“ a pohlcovalo tak většinou světla
směrem k zástavbě. 

5.  Přístřešky pro parkování - I přes tato společně dosažená pozitiva dojde mimo jiné k  nepříjemné
změně kvality bydlení v oblasti bezpečnosti. Současná parkovací stání proti nežádoucímu přístupu osob
zabezpečuje trať a keřovitý porost. Po realizaci stavby budou veškerá zaparkovaná vozidla (hlavně ta u
trati) vydaná napospas vandalům. Zastávkou Liboc budou nově procházet stovky lidí z plánovaného
megasídliště, kteří budou využívat nejen dopravu vlakem, ale též zastávky autobusů v těsné blízkosti
tratě.  Navrhovaný trávník  s  alejí  stromů na  animaci  sice  dobře  vypadá,  ale  od  promenádní  a  jistě
frekventované ulice (cyklostezky) nelze čekat současnou bezpečnost. Proto požadujeme, aby od nové
silnice (cyklostezky) byla vysázena alej  keřů s neprostupnou stěnou,  nebo oplocení od nové silnice
(cyklostezky).

U nové zastávky nejsou v rámci daného projektu naplánovaná žádná veřejná parkovací místa, proto
požadujeme, aby byly všechny naše přístřešky v celém prostoru sídliště zabezpečeny proti parkování
třetích osob (vyjížděcí sloupky, mechanické zábrany atd). Důvodem je naše reálná obava, že cestující,
kteří budou využívat zast. Liboc, začnou neoprávněně parkovat na našich parkovacích místech. Ta jsou
však soukromá a patří SVJ.

Pro zvýšení bezpečí pod přístřešky požadujeme senzorové osvětlení. Zůstala by tak zachována z větší
části naše současná bezpečnost i estetické hledisko.

V případě,  že  by  byl  zohledněn  pozitivní  přínos  SVJ  k     napřímení  trati  a  z     toho  vyplývající  další  
technická vylepšení projektu v     naší  oblasti   (původní projektový návrh pro územní plán v roce 2008
uvažoval o elektrifikované trati  v obloucích,  navíc posunuté o 15 m včetně ulice Brodecká na naše
dětské hřiště nikoliv severně do nevyužité stráně), který Metroprojekt tehdy sám nemohl realizovat,
protože mu to zadání územního plánu nedovolovalo, rádi bychom požádali o parkovací přístřešky nové,
které by splňovaly výše uvedené požadavky.

6. Požadujeme vznik a provozování jednoduchého webu (microsite) k     dané stavbě  , na kterém se
občané (nejen členové našeho SVJ) budou průběžně dovídat aktualizované informace – stav projektu
v době  příprav,  průběh vlastní  stavby,  zejména  však  aktuální  dopravní  či  jiná  omezení se  stavbou
spojená. parametry budo

Technické u řešeny na dalším jednání. 



Zapsala : Frieszová, Němejcová                                         

V Praze dne 20.4.2023


